
گروه ســینما و تلویزیون - تهیه کننده برنامه ترنج گفت:برنامه رادیویی »ترنج« هر 
دوشنبه ساعت ۱۱ ، به صورت زنده پخش می شود.

زهــرا بحریه، تهیه کننده برنامه ترنج ، درباره هدف و ضرورت برنامه ای با موضوع 
سبک زندگی گفت: فکر می کنم نیمه دوم سال ۹۶ بود که برنامه »ترنج« را با هدف ارائه سبک 
صحیح زندگی برای داشــتن یک خانواده سالم شروع کردیم. این هدف ابعاد گسترده ای 
دارد و ما هم حرف های زیادی برای گفتن داریم. در واقع اساس برنامه بر مبنای »خانواده« 
پایه گذاری شــده و وقتی درمورد خانواده حرف می زنیم ناخودآگاه به جامعه پیوســت 

می شود.
بحریه گفت:یکی از رســالت های سازمان صدا و سیما این است که حتما برنامه ای 
با عنوان سبک زندگی و تعامل با خانواده ها داشته باشیم تا خانواده ها آگانه سبک زندگی 
سنتی و مدرنیته را تلفیق کنند، به نتیجه مطلوبی برسند. وی افزود: ما نمی توانیم به یک باره 
شکاف میان نسل ها را از بین ببریم باید آن ها را کمرنگ کنیم. تعامل دو نسل و آموزش آن ها 
می تواند نتیجه خوبی دربرداشته باشد. همچنین اخیرا هم رهبر معظم انقلاب در بند هفتم 
بیانیه گام دوم انقلاب به موضوع سبک زندگی اشاره کرده اند و بر آن تاکید بسیار داشتند. 

بر همین اساس یک سری از آیتم های برنامه را نیز به این موضوع اختصاص می دهیم.
این تهیه کننده ادامه داد: برنامه »ترنج« هر دوشــنبه ساعت ۱۱ که معمولا خانواده ها 
در این ســاعت شــنونده آن هستند، به صورت زنده پخش می شــود. این برنامه تاکنون 
بازخورد های خوبی داشته و به موضوعات بسیاری به صورت اساسی پرداخته است. هر 
هفته موضوعی را محور قرار می دهیم و هر برنامه شامل سه آیتم است. »برگی از ترنج« که 
ورودیه برنامه است و بیانگر این است که برنامه در آن روز چه می خواهد بگوید. آیتم دوم 
»شیشه و سنگ« است. مثلا امروز که موضوع برنامه »زنان، خشونت و تزلزل در خانواده« بود 
در واقع شیشه همان زن و سنگ هم همان خشونت است. در همین رابطه گزارش مردمی 
داریم و بر مبنای نظرات مردم و خانواده ها، کارشناســان برنامه پاســخ می دهند و موضوع 
را تحلیل می کنند. در انتها بخشی را هم به نام »شیرازه« در برنامه داریم که به معرفی کتاب 

مرتبط با موضوع آن روز اختصاص دارد.
بحریــه درباره اهمیت موضوع زنان و خشــونت گفت: دو هفته ما به این موضوع 
پرداخته ایم، البته این موضوع از پیش در ذهن من بود و با رســانه ای شدن موضوع رومینا 
اشــرفی قوت بیشتری گرفت. هفته گذشته به موضوع »گفتمان، شاه کلید خشونت های 
خانگی« پرداختیم و این هفته موضوع را به ســمت زنان بردیم. هدف از این موضوع این 
نبود که تنها زنان مورد خشونت قرار می گیرند، حتی تماس هایی مبنی بر این داشتیم که خود 
زنان موجب خشــونت می شوند و ممکن است ترکش آن به خانوده بخورد. باید بررسی 

شود که چطور می شود که یک زن ایجاد خشونت کند.
وی گفت:من پژوهش های میدانی زیادی در این خصوص داشــتم و این موضوع 
حرف های زیادی برای گفتن دارد. این شد که من به سراغ موضوع زنان و خشونت رفتم و 
امیدوارم بتوانم حداقل دو هفته دیگر هم از نگاه های مختلف به آن بپردازم. بسیار خوشحالم 
که این برنامه از سوی مدیر گروه و مسئولان سازمان استقبال و موافقت شد. مردم و مسئولان 
هم در این مدت پیشنهادات و زاویه های دیدشان را به ما انتقال می دادند که می تواند برنامه 
را پربارتر کند. یک برنامه رادیویی باید هدف مشخصی داشته باشد، ورودی و خروجی 

داشته و ابتر نباشد، فکر می کنم در آن موفق بوده ایم.

“ترنج” برنامه ای با هدف ارائه 
سبک زندگی صحیح
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گروه ســینما و تلویزیون- علی 
حضرتــی، کارگــردان فیلم ســینمایی 
»ســازهای ناکــوک« که ایــن روزها در 
اکران آنلاین به نمایش درآمده اســت، با 
اشــاره به ساخت این فیلم به عنوان اولین 
تجربه کارگردانی گفت: من زمانی که در 
مقام تهیه کننده فیلم تولید می کردم، سعی 
می کردم تمام روزهای فیلمبرداری را در 
کنار کارگردان هایی که با آنها کار می کردم، 
باشــم و خیلی از آن ها یاد گرفتم. یعنی در 

حین تولید آموزش می دیدم. 
از زنده یــاد ایرج کریمــی تا اصغر 
عبدالهی و فرزاد موتمن و بهروز غریب پور 
بســیار آموختم. بعد از آن سه فیلم کوتاه 
تولید کردم کــه تجربه های موفقی برای 
من بود. در طول این ســال ها هم با اصغر 
عبدالهی نشست و برخاست زیادی داشتم 
و توانســتیم به دیدگاه های مشترکی با هم 

برسیم. 
وقتی قصه »سازهای ناکوک« به ذهنم 
رسید نزدیک به دو سال با اصغر عبدالهی 
روی آن کار کردیــم و بازنویســی های 
زیادی انجام دادیم تا به مرحله اجرا رسید. 
وی با اشــاره به ایده اصلی فیلم که 
حول محور موســیقی درمانی می گذرد و 
تحقیقــات در این زمینــه گفت: در زمینه 
روانشناســی تحقیقات زیــادی را انجام 
دادیم و با مشاوران زیادی صحبت کردیم. 
در طول نگارش فیلمنامه با سه روانشناس 

صحبت کردم و از مشورت آن ها استفاده 
کردم. بیشتر دغدغه و نگاه ماه حول محور 
راوی داستان اســت که دارای مشکلاتی 
است و ما از منظر دید او خصوصیات افراد 

را می بینیم. 
وی در ادامه گفت: موسیقی همیشه 
بــرای من جذاب بــوده و بخش انتزاعی 
هنر برایم محســوب می شود که جزوی 
از زندگی من را هم تشــکیل می دهد. در 
قصه هم ســعی کردیم شخصیت اصلی 
داســتان این چالش را باسازی که دارد و 
موســیقی ای که می خواهد بسازد ایجاد 
کنیم. ضمن اینکه از موسیقی در دو بخش 

استفاده کردیم. 
یــک بخشــی از آن در قصه وجود 
دارد و چالش های شخصیت اصلی قصه 

و بخشی از موسیقی در متن فیلم است. 
این دو موســیقی باید در یک راستا 
حرکت می کردند و سعی کردیم با موسیقی 
وارد ســاختارهای ذهنی و مشکلاتی که 
شــخصیت اصلی دارد بشــویم. در واقع 
موســیقی بهانه ای است تا به روانکاوی و 
آنالیز شخصیتی قهرمان قصه وارد شویم. 
وی در پاسخ به این پرسش که برای 
ورود به کارگردانی تنها به حضور در کنار 
کارگردانانی همچون بهروز غریب پور و 
ایــرج کریمی اکتفا کردیــد یا به صورت 
آکادمیک هم ســینما را آموختید؟ گفت: 
حضور در پشــت صحنه چنین فیلم هایی 

که پیشتر گفتم یک کارگاه عملی آموزشی 
اســت. در کنار این من در طول این مدت 

حضورم در ســینما می توانــم به جرات 
بگویم هیچ کار دیگری به غیر از ســینما 
ندارم. تمام وقتــم صرف مطالعه و دیدن 
فیلم است و هیچ کاری جز سینما در طول 
چهار پنج ســال اخیر نکردم و ســینما را 
هــدف اصلی زندگی ام قرار دادم و هر چه 
امروز دارم مدیون این چندسالی هستم که 
در مقام تهیه کننده حضور داشتم و زندگی 

خودم را معطوف به سینما کردم. 
وی با اشــاره به روند ساخت فیلم 
»ســازهای ناکوک« در ســکوت خبری 
گفت: من همیشــه اعتقــاد دارم در طول 
زمــان فیلمبرداری تمــام تمرکز عوامل 
فیلم باید روی ســاخت اثر باشد و برای 
همین از تبلیغات رسانه ای در هنگام تولید 
اجتناب می کنم. شــاید عده ای بر خلاف 
رفتار من دوســت داشته باشــند مدام از 
مراحل مختلف تولید خبر منتشــر کنند، 
اما من ســعی می کنم تا زمانی که تمرکزم 
 روی کار هســت به کارهای رســانه ای 

فکر نکنم.  
وی با اشــاره به اکــران فیلمش در 
دوران کرونــا گفت: ما با شــرایط فعلی 
چاره ای نداشــتیم که به این وضعیت که 
گریبان کل سینما را گرفته تن بدهیم. ابتدا 
تصمیــم بر این بود کــه دو هفته ای اکران 
ســینماها داشته باشــیم و بعد وارد اکران 
آنلاین شــویم که با توجــه به وضعیت 
تعطیلی مجدد سینما در پیک سوم بیماری 
کرونا تصمیم گرفتیم فیلم را مستقیم وارد 

اکران آنلاین کنیم.  
وی بــا اشــاره به حضور فرشــته 
طائرپور در مقام تهیه کننده این فیلم گفت: 
وقتی که تصمیم گرفتم فیلم را کارگردانی 
کنم به ایــن فکر می کردم که حضور یک 
تهیه کننده با تجربه که حضور موثرش در 
رونــد تولید فیلم از بار فکری من کم کند 

بسیار لازم است. 
در زمان نــگارش فیلمنامه موضوع 
را با خانم طائرپور مطرح کردم و ایشــان 
پذیرفتند و در تمام طول ساخت فیلم بسیار 
دلسوزانه در کار حضور داشتند و صرفا از 
نام ایشان استفاده نکردیم و حضور جدی 

و موثری در تولید فیلم داشتند. 
وی با اشــاره به ترکیب بازیگران و 
انتخاب آن ها برای بازی در این فیلم گفت: 
من انتخاب های مشــخصی برای نقش ها 
نداشتم. البته که وقتی فیلمنامه را نوشتیم 
گزینه های خودمان را روی کاغذ آوردیم 
و خصوصیــات هر کاراکتر را نوشــتم و 
بر اساس لیســت بازیگران سعی کردیم 
افرادی را انتخاب کنیم که به شخصیت ها 
نزدیک باشــند که بعد از کلی بررســی و 
مذاکره به این ترکیب بازیگران رسیدیم. 

وی با اشــاره به تبعات اکران آنلاین 
فیلم و قاچاق فیلم از بستر پلتفرم ها گفت: 
در شــرایط فعلی که وضعیت ســینماها 
حداقل تا ســال آینده هــم معلوم نبود، با 
توجــه به اینکه ســرمایه این فیلم مربوط 
به بخش خصوصی اســت و ما برای ادامه 
دادن فعالیت فیلمسازی نیازمند اکران فیلم 
و بازگشــت بخشی از سرمایه فیلم بودیم 
بعد از مشورت با افرادی که در زمینه اکران 
فعالیت دارند تصمیم گرفتیم فیلم را اکران 

آنلاین کنیم. 
امــا واقعیت این اســت که فکرش 
را نمی کردیم آنقدر ســریع نسخه قاچاق 
فیلم منتشر شود و از شبکه های ماهواره ای 
پخش شود. این اتفاقات و این مدل قاچاق 
فیلم ها بخش ســلامت اقتصاد ســینما و 
بخش خصوصی را نشــانه گرفته اســت 
و ادامه دار شــدن این روند باعث می شود 
سرمایه گذاران بخش خصوصی که امیدوار 
به بازگشت سرمایه شــان از طریق اکران 
آنلاین بودند نســبت به حضور در سینما 
دلســرد شوند. در چنین حالتی اگر بخش 
خصوصی به مــرور لاغرتر و ضعیف تر 
شــود تنها با فیلم هایی روبرو هستیم که 
توســط نهادهای دولتی و حاکمیتی تولید 
می شــوند و بازگشــت سرمایه شان هم 

چندان برایشان مهم نیست. 
وی با اشــاره به آینــده تولید فیلم 
بعد از دوران کرونا گفت: یا باید دســت 
روی دست بگذاریم و شاهد از بین رفتن 
ســرمایه و فعالیت هایمان باشــیم یا باید 
تــلاش کنیم و از طریق راه هایی که امکان 
بازگشت ســرمایه فیلم ها هست به تولید 

آثار جدید بپردازیم. 
به هر حال کرونا اتفاقی است که کل 
دنیا را تحت تاثیر قرار داده اســت و قرار 
نیست روند عادی زندگی را تعطیل کنیم 
و باید به آینده هم امیدوار باشــیم. البته که 
شرایط مثل قبل نمی شود و نمی توان به این 

موضوع ایده آل نگاه کرد اما باید سعی کنیم 
راه های جدیدی برای تولید فیلم پیدا کنیم. 
وی در ادامــه گفت: شــرایط تولید 
بــا توجه به وضعیت کرونا باعث شــده 
هزینه های تولید بالاتــر برود و از طرفی 
درآمدهای ساخت فیلم هم کم شده است. 
مــن هنوز به پروژه بعدی برای تولید فکر 
نکردم. هنوز برآورد جدیدی از تولید فیلم 
در شــرایط کرونایی ندارم ولی فعلا روی 
آثاری که قبل از کرونا تولید کردیم تمرکز 
کردیم تا در آینــده بتوانیم با برنامه ریزی 

بهتری وارد تولید فیلم شویم. 
وی در پایان در پاسخ به این پرسش 

که ســینما را در عرصه تهیه کنندگی ادامه 
می دهد یا کارگردانــی را دنبال می کند؟ 
گفت: من در سینما خیلی دلی کار می کنم 
و نمی توانــم خیلی قاطــع و دقیق بگویم 
کدام یکی از این دو حرفه را ادامه می دهم. 

بیشتر تابع شرایط تولید هستم. 
فیلم هایی که در مقام تهیه کننده تولید 
کردم همگی فیلم هایی با مخاطب خاص 
بوده اســت و همواره سعی کردم در اکران 
سود فیلم را به دست بیاورم تا بتوانم فیلم 
بعدی را تولید کنم. به همین دلیل نمی دانم 
در آینده مسیر فیلمسازی من به چه سمتی 

پیش می رود.

کارگردان فیلم سینمایی »سازهای ناکوک« با اشاره به ساخت اولین فیلمش در مقام کارگردان می گوید: کارگردانی را به صورت تجربی و عملی 
در پشت صحنه فیلم ها یاد گرفته ام.

تجربه موسیقی درمانی در 
»سازهای ناکوک«

علی حضرتی؛ کارگردان مطرح کرد:

گروه سینما و تلویزیون- بسیاری 
از فیلم هــا از یک مرحله تســتی عبور 
می کننــد که در آن نســخه تدوین اولیه 
فیلم ســینمایی به مخاطبان نشــان داده 
می شــود و از آن ها خواسته می شود تا 
نظر خود را درباره آن بگویند. به نسبت 
آنچه که بینندگان می گوید، ســازندگان 
فیلم ممکن اســت تغییراتی را در فیلم 
ایجاد کنند. به ویژه اگر قسمتی باشد که 

مخاطبان از آن انتقاد می کنند. 
این شــامل حــال پایانبندی فیلم 
نیز می شــود. تعدادی از فیلم های مهم 
و حتی فیلم های کلاســیک دچار تغییر 
تحولاتی شــده اند چرا کــه مخاطبان 
آزمایشــی نسبت به آن اثر واکنش منفی 
داشــته اند. گاهی پایانبندی فیلم مسئله 

این مخاطبان اســت که در نهایت منجر 
به بهتر شــدن فیلم خواهد شد. شاید از 
شــنیدن نام فیلم هایی که پایان داســتان 
خود را تغییر دادند شــگفت زده شوید، 
چرا که نام هایی آشــنایی در این لیست 

هستند.
جذابیت مرگبار

فیلــم جذابیــت مرگبــار با یک 
دوراهــی خیلی مهم روبرو شــده بود. 
اینکه به اصل داســتان خود پایبند باشد 
و یــا چیزی را تحویل مخاطبان دهد که 

آن ها دوست دارند. 
داستان فیلم که مایکل داگلاس در 

نقش اصلی آن است در مورد روابط رو 
به خاموشی مردی متأهل با زنی است که 

پایان دادن به آن را نمی پذیرد. 
نســخه اولیــه توســط مخاطبان 
آزمایــش رد شــد. بــه همیــن خاطر 
آدریان لین یــک پایانبندی دیگر را نیز 
فیلمبرداری کرد. این فیلم بســیار مورد 
استقبال قرار گرفت و پرفروش ترین اثر 

سال ۱۹۸۷ شد.
غرور و تعصب

با توجه به اینکه این فیلم بر اساس 
رمان معروف جین اســتین ساخته شده 
تصور نمی کنید کــه پایابندی دیگر نیز 

برای این فیلم ساخته شده است. اما این 
داســتان با توجه به کشور هایی که در آن 
اکران شده بود داستان متفاوتی داشت. 

در انگلیس نســخه دیگری از این 
فیلم ســینمایی به نمایش در آمد. زمانی 
کــه »غرور و تعصب« بــرای مخاطبان 
آزمایشــی آمریکا اکران شد، جو رایت 
کارگــردان متوجه عدم تمایل مخاطبان 

انگلیسی به این اثر شد.
ایــن فیلــم در مــورد گروهی از 
دانشمندان اســت که به امید پیدا کردن 
درمان بیماری آلزایمر شــروع به انجام 
آزمایشاتی روی کوســه ها می کنند. اما 

اوضاع درست پیش نمی روند و کوسه ها 
لحظات ترســناکی را رقم می زنند. قرار 
بود داستان با زنده ماندن سه شخصیت به 
پایان برسد که مخاطبان آزمایشی چنین 
چیزی را دوســت نداشــتند. به همین 
خاطــر رنی هارلین، کارگردان فیلم یک 
روز دیگــر فیلمبــرداری را ادامه داد تا 

پایان دیگری را رقم بزند.
۲۸ روز بعد

ایــن فیلــم از بهتریــن فیلم های 
ترســناک است و داســتان آن در مورد 
ویروســی است که بیشتر انگلستان را از 
بین میبرد و اهداف خود را به موجوداتی 

شــبیه زامبی ها تبدیل می کند. دنی بویل 
و نویســنده تصمیم گرفتند برای آنکه 
مخاطبان از داستان فیلم ناراحت نشوند 
فیلمنامــه را با داســتانی خــوش بینانه 

نوشتند. 
البته آن هــا پایان دیگــری را نیز 
فیلمبــرداری کرده بودند که در نســخه 
دیجیتالی در انگلیس منتشــر شد که در 
آن قهرمان اصلی فیلــم جان خود را از 
دست می دهد. فاکس این دو پایان بندی 
را پشــت سر هم و بعد از تدوین با درج 

جمله »چه می شد اگر...« اکران کرد.
اولین خون

اگر تــد کاچف از داســتان اولیه 
پیــروی میکــرد دیگر هیــچ فیلمی از 
دنیای رمبو ســاخته نمی شــد. چرا که 
قرار بود شخصیت اصلی کشته شود. در 
پایانبندی اولیه، رمبو با بازی سیلوســتر 
استالونه توســط پلیس ها احاطه شده و 
او در نهایت با کشــیدن اصلحه به ســر 

خودش شلیک می کند. 
اما سیلوستر استالونه معتقد بود که 
این پایانبندی به معنای شکســت رمبو 
اســت، و خیلی بود بــه یک پایان دیگر 
رســید که آن را در زمــان اکران فیلم و 
تماشــای آن شاهد بودیم. رمبو دستگیر 

می شود و زنده می ماند.
رستگاری در شاوشنگ

اگرچــه این فیلــم در زمان اکران 
در ســال ۱۹۹۴ در گیشه فروشی نا امید 
کننده کننده داشــت، امــا اکنون در بین 

بهترین آثار کلاسیک قرار دارد. 
فرانک دارابونت تمایل داشــت به 
رمان اســتیون کینگ که فیلم از روی آن 
اقتباس شــده پایدرا بماند و فیلم را فیلم 
اینگونه به پایان برسد که مورگان فریمن 
پس از آزادی سوار اتوبوس می شود و به 
سوی آینده ای نامعلوم می شود. اما تامین 
کننده مالی فیلم نظر دیگری داشــت و 
معتقد بود پس از دو ســاعت تماشــای 
زجر و مشکل باید یک پایان لذت بخش 

را برای فیلم در نظر گرفت.

گروه ســینما و تلویزیون- میرزا 
ابراهیم خان عکاسباشی که در سال ۱۲۵۳ 
در تهران به دنیا آمد، نخستین مستندساز و 

فیلمبردار تاریخ سینمای ایران است.
روایت اســت که صنیع الســلطنه 
)پدرابراهیم خان(، بدون اجازه ناصرالدین 
شــاه با معیرالممالک به اروپا سفر کرد و 
شــاه بر هر دو غضب کرد. معیرالممالک 
بازگشت؛ اما صنیع  السلطنه حدود ۱۰ سال 
در اروپا ماند و پسرش میرزا ابراهیم خان از 
۱۴سالگی در پاریس به تحصیل عکاسی 
گراورســازی و عکاســی روی چینــی 

پرداخت.
زمانی که ناصرالدین شاه به پدرش 
اجازه بازگشت به ایران را داد او نیز همراه 

پدر به وطن بازگشــت و به دســتور شاه 
در خدمت مظفرالدیــن میرزا که ولیعهد 
بود و در تبریز به ســر مــی برد، درآمد و 
پس از کشــته شــدن ناصرالدین شــاه ، 
میرزا ابراهیم خان عکاسباشــی به همراه 

مظفرالدین شاه به تهران آمد.
مظفرالدین شاه در آبان ماه ۱۲۷۷ ، به 
میرزا ابراهیم خان، لقب عکاسباشی را داد 
و خواهر همسرش، زیور السلطان طلعت 

السلطنه را نیز به ازدواج او درآورد. 
میــرزا ابراهیم خان عکاسباشــی، 
نخستین فیلمبردار سینمای ایران، در سال 
۱۲۹۴ در سن ۴۱ سالگی، در قهوه خانه ای 
در چابکسرقزوین دچار سکته قلبی شد و 

درگذشت.

خــان  ابراهیــم  دوربیــن 
عکاسباشی

طبق آنچه موزه ســینما منتشر شده 
است، دوربینی که میرزا ابراهیم خان با آن 
در دربار فیلمبرداری می کرد ، دوربین مدل 

» گومون « بود.
میرزا ابراهیم خان، ســال ۱۲۷۹ در 
سفر نخســت مظفرالدین شاه به فرانسه 
همراه او بود و دســتور تهیــه دوربین را 
دریافت کرد و توسط پدرش که در پاریس 
بود توانســت دوربین را تهیه کند و پخش 
فیلم را در اوستاند بلژیک در مراسم جشن 
گل ها فیلمبرداری کرد و ســپس همراه با 

شاه به ایران بازگشت.
خــان  ابراهیــم  فیلم هــای 

عکاسباشی
تصاویر بعــدی او از ورود و خرج 
افراد به قصر اســت و طولانی ترین پلان 
فیلــم او نیز مربوط به نمایش »بقال بازی« 

در حضور شاه است.
برخی از تصاویر گرفته شده توسط 
ابراهیم خان عکاسباشــی، در اوایل دهه 
۶۰ )۱۳۶۲(، در یکی از کاخ گلســتان پیدا 
شــد که با همت کامران شیردل و زنده یاد 
اکبرعالمی، این تصاویر تاریخی که بر اثر 
گذشت زمان به شدت آسیب دیده بودند، 

در کشور فرانسه ترمیم و احیا شدند.
شروع نمایش فیلم از همان روزهای 
نخست بازگشت مظفرالدین شاه، در دربار 
و برای بزرگان و اشراف زاده ها آغاز شد.

گروه سینما و تلویزیون-پوستر بین المللی فیلم سینمایی »تی تی« 
به تهیه کنندگی و کارگردانی آیدا پناهنده، همزمان با نخســتین نمایش 

جهانی آن در فستیوال فیلم توکیو ۲۰۲۰ منتشر شد.
فیلم ســینمایی »تی تی« چهارمین ساخته آیدا پناهنده است که با 
متنی از ارســلان امیری و خودش، زمستان سال گذشته جلوی دوربین 
رفــت و اولین نمایش آن در بخــش Tokyo Premiere ۲۰۲۰ این 
فســتیوال ژاپنی بوده که در ســه نوبت برای تماشــاگران، رسانه ها و 
مطبوعات به نمایش درآمده اســت. همچنین در روز ۴ نوامبر نشست 
پرســش و پاسخ کارگردان با فستیوال توکیو و تماشاگران فیلم  و گفت 
و گو با مطبوعات ژاپنی به صورت آنلاین برگزار شــد.  »محمدحسین 
هوشــمندی« طراحی پوستر بین المللی فیلم »تی تی« را بر عهده داشته 
است. پارسا پیروزفر، الناز شاکردوست و هوتن شکیبا بازیگران اصلی 
این فیلم هســتند و کمپانی Dreamlab Films به مدیریت نسرین 

میرشب پخش جهانی آن را بر عهده دارد.
فهرست عوامل اصلی فیلم به شرح زیر است:

تهیــه کننــده و کارگردان: آیــدا پناهنده/ مجری طــرح: حامد 
پروین خســروی/ فیلمنامه: ارســلان امیــری- آیدا پناهنــده/ مدیر 
فیلمبرداری: فرشــاد محمدی/ طراح صحنه و لباس: امیر اثباتی/ مدیر 

تولید: مسعود دلیری/ صدابردار: وحید مقدسی/ آهنگساز: علیرضا افکاری/ صداگذار: بهمن اردلان/ طراح چهره پردازی: عباس عباسی/ 
تدوین: عماد خدابخش- ارســلان امیری/ برنامه ریز: خســرو نصیری خواه/ مشاور رسانه ای: محمد حیدری/ مدیر امور پس تولید: نیما 
دبیرزاده/ طراح جلوه های دیداری: وحید قطبی زاده/ دســتیار اول کارگردان: عباس بهبودی/ عکاس: امید صالحی/ اصلاح رنگ: هوتن 

حق شناس.

گــروه ســینما و تلویزیون-پخش کننده ایرانــی و ترکیه ای 
»ترانه ای عاشقانه برایم بخوان« در حال برنامه ریزی برای اکران ایران 

و جهان این فیلم در شرایط مناسب هستند.
نمایش فیلم ســینمایی »ترانه ای عاشقانه برایم بخوان« که قرار 
بود در ایران اکران عمومی شــود، به خاطر مواجهه با شیوع ویروس 
کرونــا به تعویق افتاد. این فیلم هم اکنــون در نوبت اکران قرار دارد 
 و پخش کننــده ایرانی آن منتظر زمان مناســب بــرای اکران عمومی 

است.
ایــن فیلــم در ترکیــه و در ۲۰۰ ســینما توســط یکــی از 
قوی تریــن پخــش کننده های ترکیه ای اکران سراســری شــد. این 
 پخــش کننده قصــد دارد پــس از کرونــا، فیلم را اکــران جهانی 

کند.
»ترانه ای عاشقانه برایم بخوان« از نمونه پروژه هایی است که به 
معنای واقعی بین ایران و ترکیه به صورت مشترک ساخته شد و همه 

کار های آن طبق قرارداد و در زمان تعیین شده پیش رفت.
گفتنی است؛ فیلم ســینمایی »ترانه ای عاشقانه برایم بخوان« به 
تهیه کنندگی امیرشهاب رضویان و کارگردانی مهرداد غفارزاده، تولید 
مشــترک ایران و ترکیه است و نویسندگی آن بر عهده گروه ایرانی و 

ترکیه ای بود.
بازیگــران اصلــی ایــن فیلــم پژمان بازغی، افســانه پاکرو، یوســف چیــم و علی بوراک جیلان هســتند. قصــه »ترانه ای 
 عاشــقانه برایــم بخــوان« دربــاره یک جوان ترکیه ای اســت که به طــور تصادفی از طریق فضــای مجازی وارد عالم موســیقی 

می شود.

فیلم هایی که پایان بندی آن ها بعد از واکنش مخاطبان تغییر کرد

نگاهی به تاریخ سینمای ایران- اولین مستند ساز سینمای ایران

برنامه ریزی برای اکران »ترانه ای عاشقانه برایم بخوان«اکران فیلمی با بازی الناز شاکردوست در توکیو
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علی حضرتــی، کارگردان فیلم 
ناکوک«   »ســازهای  سینمایی 
با اشــاره به ترکیــب بازیگران 
و انتخاب آن ها بــرای بازی در 
این فیلم گفــت: من انتخاب های 
مشخصی برای نقش ها نداشتم. 
البتــه کــه وقتــی فیلمنامه را 
نوشتیم گزینه های خودمان را 
روی کاغذ آوردیم و خصوصیات 
هر کاراکتر را نوشتم و بر اساس 
لیســت بازیگران سعی کردیم 
افــرادی را انتخــاب کنیم که به 
شــخصیت ها نزدیک باشند که 
بعد از کلی بررسی و مذاکره به 
این ترکیب بازیگران رســیدیم. 


